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Voorwoord
In 2022 leverde de 

Rekenkamercommissie (RKC) 

Dordrecht maar liefst vijf publicaties 

op. Daarnaast waren er nog tal van 

andere ontwikkelingen die het 

afgelopen jaar plaatsvonden: 

Gemeenteraadsverkiezingen

Het was wederom een bijzonder 

jaar, mede door de 

gemeenteraadsverkiezingen die op 

16 maart plaatsvonden. In dat kader 

probeerden we een bijdrage te 

leveren aan een stuurbaar 

coalitieakkoord door voortijdig een 

expertadvies aan te bieden, waarin 

we vijf kwaliteitscriteria/ handvatten 

aanboden aan de gemeenteraad en 

anderen die betrokken waren bij de 

totstandkoming van het 

coalitieakkoord en uitwerking 

daarvan (uiteindelijk werd het een 

politiek akkoord).

De RKC stelde zich aan de nieuwe 

raad voor en organiseerde daarvoor 

o.a. een quiz. Daarbij kon een prijs 

gewonnen worden voor het 'meest 

veelbelovend raadslid'. Deze werd 

gewonnen door het commissielid 

Erik-Jan Roggekamp van Gewoon 

Dordt.

Dordtse Dinsdag

Het doorvoeren van de Dordtse 

Dinsdag betekende voor de RKC dat 

het anders werken was dan 

voorheen. Voortaan dienen ook wij 

via de agendacommissie een 

verzoek in voor een kick off en/ of 

briefing. Wij hebben gemerkt dat 

het aantal raadsleden wat onze 

presentaties bezoekt, hiermee is 

toegenomen. Er vindt ook meer 

interactie plaats n.a.v. onze 

aanbevelingen bij de onderzoeken.

Continuïteit

De herbenoeming van onze 

voorzitter Steven Oostlander vond 

plaats op 29 november jl. Daarbij 

werd zijn voorzitterschap voor vier 

jaar gecontinueerd.

AVG proof

Om met onze onderzoeken (en de 

verwerking van alle 

onderzoeksgegevens) goed aan alle 

Privacy Wetgeving te kunnen 

voldoen, stelde de RKC per 

november een Functionaris 

Gegevensbescherming aan. Per 

onderzoek wordt voortaan o.a. een 

risicoanalyse gemaakt. 

Huisstijl 

Afgelopen jaar werd onze huisstijl 

een beetje opgepoetst. Ons bekende 

loepje kreeg een frissere look & feel. 

Deze is bij al onze communicatie-

middelen doorgevoerd. 

Zichtbaarheid

Op 17 oktober jl. startten we ons 

Instagram account. We zien dat we 

op social media steeds meer volgers 

en reacties krijgen op onze 

berichtgeving. Onze zichtbaarheid is 

daarmee het afgelopen jaar verder 

vergroot. 

Wij kijken gezien alle positieve 

ontwikkelingen terug op een 

vruchtbaar jaar.

RKC Dordrecht, april 2023

Afbeelding 1: Voorzitter Steven Oostlander legt de 
belofte af tegenover de raadsleden.

VERDERHOMETERUG
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Productiviteit RKC in 2022

1. Rekenkamerbrief Praktisch onderzoek

Aanleiding

De Rekenkamercommissie Dordrecht 
organiseerde in 2021 en begin 2022 
een ‘praktisch onderzoek’ in de vorm 
van een symposium en een 
werkatelier, waarbij kaderstellen en 
het thema toerisme (met focus op 
m.n. de levendige binnenstad) met 
elkaar verbonden werden. Het 
symposium richtte zich op 
raadsleden en andere 
geïnteresseerden. Het werkatelier 
was alleen bedoeld voor raads- en 
commissieleden en werd 
georganiseerd i.s.m. het bureau 
Partners + Pröpper Noordwijk.

Doel onderzoek

De Rekenkamercommissie had met 
dit onderzoek het volgende voor 
ogen: 

1. De Rekenkamercommissie wilde 
de Raad ondersteunen bij het 
versterken van haar 
kaderstellende rol, maar 
tegelijkertijd ook de vraag stellen 
is kaderstellen nog wel van deze 

tijd? En hoe doe je dat bij 
integrale thema's waaraan 
meerdere beleidsterreinen raken 
(zoals bij toerisme);

2. Het doel van het onderzoek was 
om nieuwe inzichten te verkrijgen 
in hoe raadsleden hun 
kaderstellende rol vervullen.

Onderzoeksteam

Het onderzoek is uitgevoerd door de 
RKC zelf. Het werkatelier werd mede 
georganiseerd door Partners + 
Pröpper. 

Rapporteur / onderzoeker RKC:
Mara Damen

Publicatie

Het onderzoek vond plaats in twee 
sessies. Het eerste deel 
(het symposium) rondden we af in 
2021. Het tweede deel vond plaats 
op 26 januari 2022. 
(werkatelier kaderstellen). 

Behandeling

De Rekenkamercommissie heeft de 
raad middels een rekenkamerbrief 
haar bevindingen aangeboden. 
Dit is ter kennisname aangenomen.

Resultaat

Uiteindelijk is het werkatelier 
kaderstellen nog eens aangeboden 
aan de nieuwe raadsleden in de 
introductieperiode. Daarnaast 
hebben wij hebben in samenwerking 
met Partners + Pröpper aan alle 
raadsleden een kubus aangeboden 
voor op het bureau met daarop de 
prestatieladder.

Link naar de publicatie

Afbeelding 2: Symposium Kinepolis 2021 

VERDERHOMETERUG

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Rekenkamerbrief_Praktisch_Onderzoek.pdf
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2. Expertadvies voor een stuurbaar coalitieakkoord

Aanleiding

Met de gemeenteraadsverkiezingen in 
aantocht, bood de RKC een 

expertiseadvies aan dat als hulpmiddel 
voor gemeenteraad gebruikt zou kunnen 
worden om zich op de behandeling van 
het coalitieakkoord voor te bereiden. De 
Rekenkamercommissie was van mening 
dat een goed uitgewerkt coalitieakkoord 
de gemeenteraad een aangrijpingspunt 
kan bieden aan de raad om haar 
volksvertegenwoordigende, 
kaderstellende en controlerende rollen 
ten aanzien van het meerjarig te voeren 
beleid in te vullen. Voor het beoordelen 
van het coalitieakkoord zijn vijf criteria 
uitgewerkt en opgenomen in het 
expertadvies

Doel onderzoek

De RKC wilde met dit onderzoek inzicht 

geven in: 

1. Als Rekenkamercommissie Dordrecht 

willen we graag vanuit onze 

onafhankelijke niet politiek inhoudelijk 

rol een bijdrage leveren aan een 

kwalitatief hoogwaardig 

coalitieakkoord die zowel de 

gemeenteraad als het college van 

Dordrecht in de positie brengt. 

2. Dit om de strategische meerjarige 

kaders voor de komende periode te 

stellen en de invulling van deze 

kaders door het college tussentijds en 

achteraf te kunnen controleren. Voor 

het college kan een kwalitatief 

hoogwaardig coalitieakkoord een 

houvast bieden voor de meerjarige 

planning en uitvoering van politiek 

geaccordeerd beleid. Een 

coalitieakkoord kan tevens een 

meerjarig kader vormen voor het 

opstellen van de jaarlijkse 

Programma-begrotingen. 

3. Aangezien er geen wettelijke 

richtlijnen of aanwijzingen bestaan ten 

aanzien van de indeling en de inhoud 

van coalitieakkoorden, is het 

gemeentebestuur van Dordrecht vrij 

in de wijze waarop ze een uitwerking 

geeft van de meerjarige beleidsmatige 

koers voor de gehele collegeperiode. 

Het coalitieakkoord dient als een 

sturingsdocument voor meerjarig 

beleid. Aan de hand van vijf 

kwaliteitscriteria voor een ‘stuurbaar’ 

coalitieakkoord beogen we handvatten 

te bieden voor de gemeenteraad en 

anderen die betrokken zijn bij 

coalitieakkoord en de toekomstige 

uitwerking hiervan.

Onderzoeksteam

Het onderzoek is uitgevoerd door de RKC 
zelf. Lid Rapporteur: William van Deursen

Publicatie

Het onderzoek is gepubliceerd op 
26 oktober 2021 en is te vinden op de 
website dordrecht.nl, via onderstaande 
button:

Behandeling

De Rekenkamercommissie heeft de raad 

middels een rekenkamerbrief haar 

expertiseadvies aangeboden als 

hulpmiddel en ter voorbereiding van het 

coalitieakkoord. Dit is ter kennisname 

aangenomen.

Link naar de publicatie
Afbeelding 3: Rapport voor een 
stuurbaar coalitieakkoord

VERDERHOMETERUG

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Expertadvies_Voor_een_stuurbaar_coalitie_akkoord_Rekenkamercommissie_Dordrecht.pdf
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3. (Z)onderdak: onderzoek naar dak- en thuisloze jongeren

Aanleiding

Er zijn ongeveer 10.000 jongeren tussen 

18 en 27 jaar dak- en thuisloos in 

Nederland. Zij leven op straat of moeten 

steeds ergens anders onderdak vinden, 

zoals in de nachtopvang of bij vrienden of 

kennissen. Ze hebben geen netwerk om 

op terug te vallen, en hebben vaak een 

verleden in de jeugdzorg en soms hebben 

ze te maken gehad met de politie en 

justitie. Dak- en thuisloze jongeren 

hebben ondersteuning nodig om hun 

leven weer op te bouwen met een 

woning, opleiding en/of werk.

Doel onderzoek

1. De beoordeling van de instroom, 

opvang, doorstroom en uitstroom van 

dak- en thuisloze jongeren in de keten 

van opvang in Dordrecht; De 

beoordeling van de gemeentelijke 

inspanningen gericht op het 

wegnemen van eventuele 

belemmeringen die zich in de keten 

voordoen.

Onderzoeksteam

Het onderzoek is uitgevoerd onder leiding 

van de RKC door Fermin Onderzoek & 

Advies i.s.m. onderzoekers van het 

Onderzoekerscollectief.

Lid Rapporteur: Steven Oostlander 

Publicatie

Het onderzoek is gepubliceerd op 

20 september 2022 en is te vinden op de 

website dordrecht.nl, via onderstaande 

button:

Behandeling

De raad verzocht het college met een 

plan van aanpak te komen n.a.v. het 

raadsbesluit. 

Resultaat

1. Het plan van aanpak, in de vorm van 

een raadsinformatiebrief (RIB) stond 

29 november 2022 bij de stukken ter 

kennisname op de agenda van de 

raad.

2. Hoe verder na deze 

raadsinformatiebrief?

De Verordening op de 

Rekenkamercommissie schrijft voor 

dat het college jaarlijks, bij de 

jaarstukken, aan de raad rapporteert 

over de stand van zaken van de 

uitvoering van de raadsbesluiten die 

genomen zijn naar aanleiding van 

rekenkamercommissierapporten. Dit 

betekent dat er bij het jaarverslag 

2022 gerapporteerd wordt op welke 

wijze, tot nu toe, uitvoering is 

gegeven aan dit plan van aanpak 

(RIB). Daarnaast informeert het 

college de gemeenteraad (conform 

afspraak) ook in Q2 van 2023 over de 

voortgang van het 

uitvoeringsprogramma.

Link naar de samenvatting 
van het onderzoek

Link naar de publicatie

Afbeelding 4: Rapport (Z)onderdak

VERDERHOMETERUG

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Samenvatting_dak_en_thuisloze_jongeren.pdf
https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Z_onderdak_onderzoek_naar_beleid_van_dak_en_thuisloze_jongeren.pdf
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4. DOE-Mee onderzoek: Open besturen van Wob naar Woo

Aanleiding

De Rekenkamercommissie heeft i.s.m. de 

NVRR een DoeMee onderzoek naar 

uitvoering van de Wob/ Woo gedaan. Wij 

kwamen tot de conclusie dat dit 

onderzoek aanvulling nodig had. Dit is 

gedaan i.s.m. de onderzoekers van Pro 

Facto.

Het onderzoekrapport voorziet in een op 

Dordrecht toegesneden analyse van de 

informatie die in het kader van het NVRR 

DoeMee-onderzoek is verzameld.

Doel onderzoek

Hoe geeft Dordrecht uitvoering aan de 

Wob en hoe dit zich verhoudt tot de eisen 

van de Wet open overheid (Woo) die op 

1 mei 2022 in werking is getreden.

Onderzoeksteam

Het onderzoek is uitgevoerd onder leiding 

van de RKC door onderzoeksbureau Pro 

Facto.

Rapporteur/ Onderzoeker: Mara Damen.

Publicatie

Het onderzoek is gepubliceerd op 

27 september 2022 en is te vinden op de 

website dordrecht.nl, via onderstaande 

button:

Behandeling

De raad verzocht het college met een 

plan van aanpak te komen n.a.v. het 

raadsbesluit en er volgde een motie 

(initiatief van o.a. Groenlinks en 

CU/SGP), die het college aanzette om 

z.s.m. de ingediende Woo verzoeken te 

publiceren op de website. De motie werd 

door alle fracties gesteund.

Resultaat

1. Per 1 december 2022 moeten alle 

(eerder gepubliceerde) Woo verzoeken 

via de website openbaar gemaakt 

worden.

2. De raad ging op 14 februari j.l. in 

gesprek met dhr Jaquet (stadsjurist), 

mw Menheere (contactpersoon Woo) 

en wethouder Merx over de derde 

aanbeveling uit het RKC-rapport. De 

raad nam de aanbeveling over om in 

gesprek te gaan met het college over 

de wensen met betrekking tot de 

informatievoorziening over de 

afhandeling van Wob/ Woo-verzoeken. 

Is deze voldoende? 

De raad gaf aan dat het afleggen van 

verantwoording over de uitvoering in de 

jaarrekening voldoende is.

Link naar de samenvatting 
van het onderzoek

Link naar de publicatie

Afbeelding 5: Rapport onderzoek 
van Wob naar Woo

VERDERHOMETERUG

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Samenvatting_onderzoek_beleid_Wet_Openbaar_bestuur_Wob_en_Wet_Open_overheid_Woo.pdf
https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Open_besturen_DOE_Mee_onderzoek_van_Wob_naar_Woo.pdf
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5. Een goed huis voor iedereen. Deel 2. Onderzoek naar 
kwaliteit & verduurzaming woningen

Aanleiding

In het Werkprogramma 

Rekenkamercommissie 2021 werd 

aangekondigd dat er een integraal 

meerjarenonderzoek naar wonen 

uitgevoerd zou gaan worden. 

In deel I onderzochten we de 

beschikbaarheid van wonen, deel II 

betrof de kwaliteit/ duurzaamheid 

van wonen.

Doel onderzoek

De Rekenkamercommissie Dordrecht 

wilde met dit onderzoek inzichtelijk 

maken hoe het is gesteld met de 

verduurzamingsopgave van 

woningen in de gemeente.

- Op welke wijze is de raad 

geïnformeerd over het opstellen, 

de uitvoering en de voortgang 

van het verduurzamingsbeleid.

- Heeft de gemeenteraad zijn 

kaderstellende en controlerende 

rol kunnen vervullen waar het 

gaat om de verduurzamings-

opgaven van woningen?

De focus in dit onderzoek lag niet 

zozeer op de behaalde resultaten 

(outcome van het beleid), maar 

vooral op de lokale 

(uitvoerings)praktijk.

Onderzoeksteam

Het onderzoek is uitgevoerd onder 

leiding van de RKC door 

onderzoeksbureau RIGO Research en 

Advies.

Lid rapporteur: Femke Sybrandi 

Publicatie

Het onderzoek is gepubliceerd op 

22 november 2022 en is te vinden 

op de website dordrecht.nl, via 

onderstaande button:

Behandeling

In de beeldvormende commissie van 

22 november jl. zijn wijzigingen 

(amendement) voorgesteld om het 

raadsvoorstel nog scherper te 

maken, waarna de raad het college 

opdracht zal geven op een aantal 

punten met een plan van aanpak te 

komen. Dit voorstel is als hamerstuk 

behandeld in de raad van 

7 februari jl.

Resultaat

In afwachting van het plan van 

aanpak (RIB). 

Link naar de publicatie

Link naar de samenvatting 
van het onderzoek

Afbeelding 6: Rapport een goed huis voor iedereen?

VERDERHOMETERUG

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Een_goed_huis_voor_voor_iedereen_Deel_2_Onderzoek_naar_kwaliteit_verduurzaming_woningen.pdf
https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties/Samenvatting_onderzoek_naar_Wonen_deel_ll_duurzaamheid.pdf
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Vooruitblik naar 2023

Bij het opstellen van het 
Werkprogramma voor 2023 heeft de 
Rekenkamercommissie de 
raadsfracties in september 2022 
bezocht voor het ophalen van 
mogelijke onderzoeksonderwerpen.

Afbeelding 7, Werkprogramma 2023

Lees hier meer over ons 
werkprogramma voor 2023

Netwerk RKC

Lidmaatschap NVRR-

voordelen

*De Rekenkamercommissie is lid 

van de Nederlandse Vereniging 

van Rekenkamers en 

Rekenkamercommissies (NVRR). 

De NVRR heeft tot doel kennis en 

ervaring uit te wisselen. Door deze 

uitwisseling kunnen de leden met 

goed en onafhankelijk onderzoek 

bijdragen aan de kwaliteit van het 

openbaar bestuur.

*De NVRR heeft ook een aantal 

’kringen’. Dit zijn initiatieven van 

leden die vanuit een bepaalde 

invalshoek regelmatig kennis en 

ervaring uitwisselen. 

*Met enige regelmaat faciliteert 

de Nederlandse Vereniging van 

Rekenkamers en 

Rekenkamercommissie (NVRR) 

onderzoek ten behoeve van de 

leden. Deze onderzoeken  worden 

‘DoeMee-onderzoeken’ genoemd. 

*Het ontwikkelteam (O-team) van 

de NVRR heeft een adviserende en 

sturende rol bij het tot stand 

komen van de onderzoeken. Het 

O-team bestaat uit actief 

betrokken onderzoekers en 

bestuurders van Rekenkamers en 

Rekenkamercommissies die lid 

zijn van de NVRR. Er wordt 

gestreefd naar een 

representatieve 

vertegenwoordiging vanuit de 

verschillende Rekenkamers en 

Rekenkamercommissies (lokaal, 

provinciaal, waterschappen en 

landelijk). De RKC wil hier actief 

aansluiting zoeken.

Mara Damen is als secretaris-

onderzoeker sinds 2021 

aangesloten bij het ontwikkelteam 

van de NVRR.

TERUG HOME VERDER

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Werkprogramma_s_en_jaarverslagen/Werkprogramma_2023_Rekenkamer_Gemeente_Dordrecht.pdf
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Inzet van communicatiemiddelen

Website
Op onze website zijn de in 2022 
gepubliceerde onderzoeken terug te 
vinden (tevens de publicaties van de 
jaren ervoor), evenals het 
Werkprogramma en de meest recente 
nieuwsbrief. Zo kunnen ook de inwoners 
van Dordrecht zich op eenvoudige wijze 
informeren inzake actuele 
wetenswaardigheden rondom de RKC. 

Nieuwsbrief RKC
Sinds 2012 brengen wij minimaal 
tweejaarlijks een nieuwsbrief uit. Het 
afgelopen jaar was dat ieder kwartaal. De 
laatste nieuwsbrief van afgelopen jaar 
verscheen in december 2021.

Link naar publicaties

Aanmelden en nalezen 
nieuwsbrief Afbeelding 8: Website Rekenkamercommissie

Afbeelding 9: Voorbeeld nieuwsbrief

TERUG HOME VERDER

https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Publicaties
https://cms.dordrecht.nl/Bestuur/Overzicht_Bestuur/Rekenkamercommissie/Nieuwsbrief
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Inzet van communicatiemiddelen

Twitter
Ook het afgelopen jaar zijn wij redelijk 

actief geweest op ons twitteraccount. We 

verzonden 10 berichten. We zenden niet 

alleen berichten, we worden ook 

meegenomen in berichten van met name 

raadsleden en inwoners die ons willen 

attenderen op zaken of die reageren op 

publicaties. We zien dat ons 

twitteraccount maandelijks wordt bezocht 

en bekeken.

Toptweet

De tweet die we in februari stuurden, 
waarin we ons Werkprogramma voor 
2022 presenteerden, leverde ons de 
meeste tweetweergaven op (529 
weergaven) en 29 interacties. 

Cijfers

Aantal volgers: 397 (14 meer dan de 

laatste peiling van een jaar geleden)

LinkedIn
In 2022 deelden we diverse bijdragen via 
onze LinkedIn-pagina. De bijdragen 
bedroegen onze publicaties, filmpjes en 
reposts, maar daarnaast ook 
wetenswaardigheden, teasers m.b.t. de 
onderzoeksresultaten en vacatures.

Topvermelding

De vermelding over het afleggen van de 
belofte van onze voorzitter in de raad op 
20 december 2022, werd het meeste 
bekeken (zo'n 2500 keer). 36 bezoekers 
reageerden hierop. 

Cijfers

Aantal volgers: 170 (74 meer dan de 
laatste peiling van een jaar gelden) 

Instagram
Sinds 17 oktober jl. zijn wij gestart op 

Instagram om onze zichtbaarheid nog 

verder te vergroten. Op dit account 

nemen wij de lezers mee in onze actuele 

werkzaamheden, wetenswaardigheden 

over de RKC, interviews met raadsleden 

en soms een kijkje in de keuken.

Topvermelding

Het voorstellen van Mara Damen, leverde 

de meest 'vind-ik-leuk' hartjes op.

Cijfers

Aantal volgers: 109 en 21 berichten. 

Facebook

Sinds september 2014 heeft de 

Rekenkamercommissie een pagina op 

Facebook.

Wij zijn wel voornemens om hier mee te 

stoppen, omdat wij zien dat andere 

media meer bereik geeft.

Cijfers

Aantal volgers: 60, hetzelfde als in 2021. 

In 2022 hebben wij 13 berichten 

geplaatst (9 meer dan de peiling van 

2021).

Volg ons op onze social media kanalen.
Klik op onderstaande logo’s:

Afbeelding 10: Instagram account RKC

Twitter Linkedin Instagram Facebook

TERUG HOME VERDER

https://twitter.com/RKCDordrecht
https://www.linkedin.com/in/rekenkamercommissie-dordrecht-b340081b6/
https://www.instagram.com/rkcdordt/
https://www.facebook.com/rekenkamercommissiedordrecht
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Financieel

Algemeen

Het budget van de Rekenkamercommissie 
bestaat uit vaste en variabele lasten. In 2022 
heeft de RKC het totaalbudget niet 
overschreden, zie afbeelding 11.

Vaste kosten:
Vaste kosten betreffen de kosten voor het 
bureau zoals personeelslasten en opleidingen 
van medewerkers. Andere vaste kosten 
betreffen de vergoeding voor de voorzitter en 
de leden van de Rekenkamercommissie.

Variabele lasten:
De kosten voor het inhuren van externe 
expertise en de algemene kosten betreffen 
onze variabele lasten. Inhuur externe 
expertise betreft met name de 

onderzoekskosten aan de onderzoeksbureaus. 
Algemene kosten betreffen o.a. 
vergaderkosten, bijeenkomsten, drukkosten. 

Toelichting

Restant
Het restant op het budget bestaat uit de 
posten 'overige lasten Rekenkamercommissie', 
'Rekenkamercommissie' (vergoedingen leden) 
en 'Personeelskosten Rekenkamer'.                                                                                            

Het restant op de post 'Overige lasten' is deels 
te verklaren omdat we minder uitgaven gehad 
hebben aan catering, omdat we wel eens 
aanschuiven bij het buffet van de Dordtse 
Dinsdag. Bovendien hebben we minder kosten 
gemaakt voor onze evaluatie dit jaar.  

Onderzoek X externe inhuur
Het tekort op de post Onderzoek X externe 
inhuur  (61060170) is te verklaren doordat wij 
conform verwachting in 2022 drie grote 
onderzoeken hebben afgerond en twee 
onderzoeken hebben opgestart die in 2023 
worden afgerond.

Afbeelding 11, Budgetoverzicht 
uitgaven 2022

VERDERHOMETERUG



pagina 12

Over de Rekenkamercommissie

De Rekenkamercommissie is een commissie 
die de gemeenteraad ondersteunt bij zijn 
kaderstellende en controlerende taak. De 
commissie voert onafhankelijk onderzoek uit, 
waarbij met name wordt onderzocht in welke 
mate de gemeente doelmatig, doeltreffend en 
rechtmatig heeft gehandeld.

Personalia

Steven Oostlander
Voorzitter RKC

Steven Oostlander, voorzitter 
Steven is in de raadsvergadering 
van dinsdag 29 november 2022 
herbenoemd als voorzitter van de 
Rekenkamercommissie Dordrecht. 
Steven is politicoloog en heeft een 
master in de IT. Hij was oprichter 
van het onderzoeksbureau van de 
Tweede Kamer en aansluitend 
actief als financieel manager en 
controller van de Tweede Kamer. 
Op dit moment is hij werkzaam 
als manager voor een grote IT-
organisatie.

Femke Sybrandi
Lid RKC

Femke Sybrandi is manager 
Strategie, Communicatie & 
Innovatie bij woningcorporatie 
Staedion in Den Haag. Daarnaast 
is zij sport-instructeur. Femke is 
bestuurskundige “in hart en 
nieren” en werkte eerder onder 
meer als toezichthouder, 
Raadsgriffier en beleids-
onderzoeker op het terrein van 
veiligheid, leefbaarheid en 
wijkontwikkeling.

William van Deursen
Lid RKC

William van Deursen is coach voor 
het (executive) management in de 
zorg en 
gezondheidsadviseur/counselor op 
zowel fysieke als mentale aspecten. 
Tot slot ben ik voorzitter van de 
Rekenkamer Berkelland met als 
deskundigheid het sociaal domein en 
met als specialisatie de ouderen- en 
jeugdzorg. Binnen het sociaal 
domein heeft ook de gemeente 
Dordrecht verantwoordelijkheden in 
de zorg en ondersteuning van 
Dordtenaren.

Mara Damen
Secretaris & onderzoeker 

Mara was eerder werkzaam in diverse 
adviserende rollen binnen de 
ambtelijke organisaties van de 
Drechtsteden. Ze heeft een 
historische-en bestuurskundige 
achtergrond en een fascinatie voor 
Italië. Deze werd versterkt tijdens een 
uitwisseling voor haar studie naar de 
Università di Bologna, waar ze een half 
jaar studeerde. De schakelfunctie van 
secretaris en de afwisseling tussen de 
onderwerpen van onderzoek, sluiten 
goed aan bij haar nieuwsgierige aard. 

Sylvia Khadjé
Bestuursassistente

Sylvia heeft ruime ervaring als 
directiesecretaresse bij 
verschillende bedrijven, waaronder 
Plus Retail. Zij volgde naast haar 
werk verschillende opleidingen op 
het gebied van juridische zaken en 
office management. Zij vervult 
haar functie in 18 uur per week. 
Sylvia werkt, als oudst gediende, 
sinds 2008 voor de 
Rekenkamercommissie. Daarnaast 
runt zij haar eigen online webshop 
in feestkleding voor kinderen. 

HOMETERUG VERDER
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Contact met de Rekenkamercommissie

Wij horen graag van u. 
Via de secretaris Mara Damen kunt u contact met ons opnemen.
Telefoon: 06-81897782
Mail: m.damen@dordrecht.nl
Postadres: Postbus 8, 3300 AA Dordrecht
Of volg ons op onze social media kanalen.

Gemeente Dordrecht

Gemeente Dordrecht 
Spuiboulevard 300 
Postbus 8 
3300 AA Dordrecht 

www.dordrecht.nl

HOMETERUG
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